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PROTOKÓŁ Nr    /15 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 17 listopada 2015 roku 

 

 

17 listopada 2015 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Wiżajny  

 budynku Urzędu Gminy w Wiżajnach. 

Posiedzeniu przewodniczył wybrany jednogłośnie Przewodniczący Rady Gminy  

Pan Walenty Wałejko. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Pan Grzegorz Rutkowski  – Z-ca przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

3. Pan Andrzej Jurgielewicz  – Członek Komisji Rewizyjnej   

Nieobecny: Jan Dariusz Rudziewicz 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 1).                                                 

 

1. Pani Teresa Kuźma    – Przewodnicząca Komisji Budżetu i  

     Finansów 

2. Pan Tadeusz Łanczkowski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

3. Pan Tomasz Zamojski  – Członek Komisji Budżetu i Finansów  

4. Pan Walenty Wałejko   – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

5. Pan Sławomir Przekop  – Członek Komisji Budżetu i Finansów 

Lista obecności w załączeniu (załącznik Nr 2).  

 

1. Pan Andrzej Łanczkowski   – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

2. Pan Bogdan Duś   – Z-ca przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

3. Pan Jarosław Mikielski  – Członek Komisji Infrastruktury 

4. Pan Czesław Puza   – Członek Komisji Infrastruktury 

5. Pan Jan Krzykwa    – Członek Komisji Infrastruktury 

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz – Wójt Gminy 

2. Pani Teresa Klejmont   – Skarbnik Gminy 

3. Pani Jadwiga Markowska  – Sekretarz Gminy    

4. Pan Daniel Sieraniewicz   – Referent w Urzędzie Gminy 

5. Pan Andrzej Jurkiewicz   – wykonawca dokumentów dla Urzędu Gminy 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10
05 

i powitał 

wszystkich zebranych. 

 

Do p-ktu 2 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał proponowany porządek 

posiedzenia:    

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Ustalenie stawki podatku rolnego. 
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5. Ustalenie wysokości stawek podatku od nieruchomości i zaopiniowanie 

projektu uchwały w tej sprawie. 

6. Ustalenie stawki podatku leśnego. 

7. Sprawa opłaty targowej, miejscowej i od posiadania psów. 

8. Ustalenie podatku od środków transportowych i zaopiniowanie projektu 

uchwały w tej sprawie.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 

informacji i deklaracji podatkowych. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Wiżajny. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 

i ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwał w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2016 rok. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok. 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania 

wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Wiżajny. 

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. 

18. Analiza projektu budżetu gminy na 2016 r. 

19. Sprawy bieżące. 

20. Wolne wnioski.  

21. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący posiedzenia zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku 

obrad. Z braku uwag zapytał o to, kto jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad.  

Za oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący 

stwierdził, że porządek został przyjęty.  

 

 

Do p-ktu 3  

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia.  

Za przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej głosowało  

3 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Infrastruktury głosowało 5 członków 

komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Za przyjęciem protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów głosowało  

5 członków komisji (jednogłośnie), głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 Przewodniczący posiedzenia stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 
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Do p-ktu 4 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

stawki podatku rolnego. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że w teraz obowiązuje 

stawka 55, a maksymalna jaka może być ustalona na przyszły rok wynosi 53,75. Dodał,  

że on proponowałby, aby pozostawić maksymalną i jej nie zmieniać. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za proponowaną przez rząd ceną za 1q żyta w wysokości 53,75 zł i niepodejmowanie 

uchwały w tej sprawie. Za oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że Komisje zaopiniowały pozytywnie stawkę 53,75, a w związku 

z tym również opowiedziały się za niepodejmowaniem uchwały w tej sprawie. 

 

 

Do p-ktu 5 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

wysokości stawek podatku od nieruchomości i zaopiniowanie projektu uchwały w tej sprawie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że Gmina potrzebuje 

środków finansowych na remont dróg i spłatę kredytów. Dodał, że aby korzystać  

z dofinansowania trzeba mieć też środki na wkład własny, a podatek rolny został już 

obniżony. Stwierdził, że spada również subwencja oświatowa.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że potrzebne są środki na funkcjonowanie Gminy, a jeżeli Rada 

zmniejsza podatki, to zmniejszania jest również subwencja ze strony państwa. Dodał,  

że proponuje zastanowić się jedynie nad pozycją nr 3 i 9, resztę ustalić na maksymalnym 

możliwym poziomie. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za przyjęciem proponowanych stawek (wykaz zaproponowanych stawek przedstawia 

załącznik Nr 4). 

Za przyjęciem stawek oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Następnie przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały i zapytał członków Komisji 

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. Za  pozytywną 

opinią projektu uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 5 ). 

  

 

Do p-ktu 6 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

stawki podatku leśnego. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że on proponuje,  

aby pozostawić stawki podatku na poziomie ogłoszonym przez rząd (załącznik Nr 6). 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za przyjęciem proponowanych maksymalnych stawek i jednocześnie  

za niepodejmowaniem uchwały w tej sprawie. Za przyjęciem stawek i niepodejmowaniem 

uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  
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Do p-ktu 7 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawa 

opłaty targowej, miejscowej i od posiadania psów. 

Padła propozycja ustalenia opłaty targowej w kwocie 15 zł, jako inkasentów zaproponowano 

Pana Kazimierza Czerwińskiego i Pana Jana Grabka a i ich wynagrodzenia na poziomie  

20% od zainkasowanej kwoty. 

Przewodniczący posiedzenia zapytał członków Komisji o to, kto jest przyjęciem  

tej propozycji. Za oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Następnie przewodniczący odczytał projektu uchwały i zapytał członków Komisji o to,  

kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. Za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 7). 

 Przewodniczący posiedzenia zapytał członków Komisji o to, kto jest za 

pozostawieniem opłaty miejscowej na obowiązującym poziomie i niepodejmowanie nowej 

uchwały. Za pozostawienie opłaty na tym samych poziomie i niepodejmowaniem nowej 

uchwały oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

 Przewodniczący posiedzenia zapytał członków Komisji o to, kto jest  

za niepodejmowanie uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. Za niepodejmowanie 

uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów oddano 13 głosów, głosów przeciw  

i wstrzymujących się nie było.  

 

 

Do p-ktu 8 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Ustalenie 

podatku od środków transportowych i zaopiniowanie projektu uchwały w tej sprawie.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że on proponowałby  

aby wszystkie stawki ustalić na maksymalnym poziomie. 

 Radny Pan Grzegorz Rutkowski opuścił obrady, godz. 12
20

. 

Zaproponowane stawki od środków transportowych w załączeniu (załącznik Nr 8). 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za przyjęciem proponowanych stawek . Za przyjęciem stawek oddano 12 głosów, 

głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Następnie przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały i zapytał członków Komisji 

o to, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem przedstawionego projektu. Za  pozytywną 

opinią projektu uchwały oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 9). 

 

 

Do p-ktu 9 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji  

i deklaracji podatkowych. 
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 Wójt  Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że doszła jedna pozycja  

 należy zmienić formularz. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał,  

czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie. Za pozytywną opinią 

dla projektu oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 10). 

 

 

Do p-ktu 10 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Wiżajny. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że nastąpiła zmiana ustawy  

i wprowadzono nowy zapis dotyczący domków letniskowych w myśl którego należy pobierać 

za nie opłatę roczną. Dodała, że Rada Gminy musi wprowadzić taką opłatę, gdyż dotychczas 

właściciele takich nieruchomości płacili opłatę za ten okres, który wykazali w deklaracji. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że trzeba dokonać kilku korekt w regulaminie. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał,  

czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie. Za pozytywną opinią 

dla projektu oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 11). 

 

 

Do p-ktu 11 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia 

stawki opłaty za pojemnik.  

Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że nastąpiła zmiana ustawy  

i wprowadzono nowy zapis dotyczący domków letniskowych w myśl którego należy pobierać 

za nie opłatę roczną. Dodała, że Rada Gminy musi wprowadzić taką opłatę, gdyż dotychczas 

właściciele takich nieruchomości płacili opłatę za ten okres, który wykazali w deklaracji. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że teraz opłata za 120 l  pojemnik śmieci segregowanych 

wynosiła 30 zł. 

Sekretarz Gminy powiedziała, że zdarzały się przypadki, że zużycie wody w danym domu 

było wykazywane przez 4 kwartały, a deklaracja śmieciowa była złożona na 1 miesiąc. 

Dodała, że po zmianie przepisów takich sytuacji nie będzie, bo właściciele będą płacili opłatę 

roczną. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski zapytał, czy to chodzi o to, że ktoś postawi sobie 

domek i przyjeżdża do niego tylko kilka razy w roku. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że tak. 

 Komisja uznała, że opłata powinna wynieść 150 zł. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że jego zdaniem opłata jest za mała  

i powinna wynieść 180 zł. 
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków Komisji o to, 

kto jest za stawką zaproponowaną przez Pana radnego w wysokości 18 zł. Za oddano  

12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Następnie przewodniczący 

posiedzenia odczytał projekt uchwały wraz z proponowanymi stawkami opłat i zapytał,  

czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie. Za pozytywną opinią 

dla projektu oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 12). 

 

 

Do p-ktu 12 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że jest również propozycja 

zmiany terminu opłaty i po nowemu będzie to 25 dzień danego miesiąca, gdyż były problemy 

z rozliczaniem wpłat na koniec roku. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał,  

czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie. Za pozytywną opinią 

dla projektu oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 13). 

 

 

Do p-ktu 13 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwał w sprawie określenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała,  że w związku  

z wprowadzonymi zmianami w regulaminie, stawkach i terminie opłaty, należy również 

dostosować wzory deklaracji do wprowadzonych zmian. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał, 

czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie. Za pozytywną opinią 

dla projektu oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 14). 

 

 

Do p-ktu 14 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2016 rok. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że program ma być 

przyjmowany przez Radę Gminy co roku. Dodała, że projekt był wyłożony do publicznej 

wiadomości i żadne zastrzeżenia nie wpłynęły.  
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał, 

czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie. Za pozytywną opinią 

dla projektu oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 15). 

 

Do p-ktu 15 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok. Następnie odczytał projekt 

uchwały i zapytał, czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie.  

Za pozytywną opinią dla projektu oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się 

nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie.  

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 16). 

 

 

Do p-ktu 16 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Wiżajny. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest już zrobiona cała 

dokumentacja, a teraz Gmina przystąpi to stworzenia listy chętnych na usunięcie azbestu. 

Dodał, że koszt przygotowania dokumentacji wacha się w granicach 8 tys. zł. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały  

i zapytał, czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie.  

Za pozytywną opinią dla projektu oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się 

nie było. Przewodniczący stwierdził, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie.  

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 17). 

 

 

Do p-ktu 17 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. 

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że zmiany w budżecie 

przedstawiają się następująco: 

1. Zwiększono dochody z tytułu opłat i odsetek od nieterminowych wpłat podatków  

i opłat lokalnych łącznie w kwocie - 1 360,- zł. 

2. Zwiększono dochody i wydatki związane ze zwrotem nienależnie pobranych świadczeń  

z pomocy społecznej w kwocie - 1 878,- zł. 

3. Zwiększono dochody i wydatki z tytułu dotacji na zadania w zakresie USC - 2 000,- zł  

oraz na wypłaty świadczeń rodzinnych - 20 000,- zł. 

4. Przeniesiono dochody i wydatki majątkowe w wysokości - 31 973,- zł z działu drogi 

gminne do działu turystyka zwiększając je jednocześnie o kwotę - 54 953,- zł z tytułu dotacji 

na wydatki w ramach podpisanej umowy z Urzędem Marszałkowskim w Białymstoku - 

Projekt ”Trasy rowerowe w Polsce wschodniej współfinansowanego z Programu 

Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej 2007 - 2013, (łączna kwota dotacji - 86 926). 
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5. Zmniejszono plan wydatków w dziale oświata i wychowanie w kwocie - 8 515,- zł  

z przeznaczeniem na wkład własny w wysokości 20 % - do wypłat stypendiów w szkołach. 

6. Zmniejszono plan wydatków bieżących na obsługę długu oraz wydatków związanych  

z gospodarką mieszkaniową w ogólnej kwocie - 32 170,- zł. 

7. Zwiększono plan wydatków w działach i rozdziałach: 

- wytwarzanie zaopatrzenie w wodę - 25 643,- zł (na zakup energii , rachunek za usuwanie 

awarii, podatek VAT), 

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 1 500,00 zł, (za udział w akcjach, 

podróże służbowe), 

- dowożenie uczniów do szkół - 200,- (składki na fundusz emerytur pomostowych), 

- gospodarka ściekowa - 1 000,- zł (podatek VAT), 

- gospodarka komunalna pozostała działalność – na opłaty polis ubezpieczeniowych -  

5 187,- zł. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały i zapytał,  

czy są jakieś uwagi. Z braku uwag poddał projekt pod zaopiniowanie. Za pozytywną opinią 

dla projektu oddano 12 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. Jedna osoba 

nie brała udziału w głosowaniu. 

 Projekt uchwały w załączeniu (załącznik Nr 18). 

 

 

Do p-ktu 18 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Analiza 

projektu budżetu gminy na 2016 r. 

 Skarbnik Gminy Pani Jadwiga Markowska powiedziała, że w tym roku uzyskaliśmy 

500 tys. zł ze sprzedaży i 300 tys. zł zostało położone na 12 miesięczną lokatę. Dodała,  

że stara się przeliczać dochody gminy w miarę realnie. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że 135 tys. zł potrzebne 

jest na dokumentację na drogę Bolcie-Leszkiemie, Mauda -Okliny, Rogożajny Wielkie -

Sześciwłóki. Dodał, że modernizacja Urzędu Gminy może wynieść ok. 600 tys. zł. 

Powiedział, że planuje modernizację parkingu przy Ośrodku Zdrowia. Stwierdził, że sama 

budowa dróg nie jest ujęta, gdyż prawdopodobnie nie będą robione w 2016 r., tylko później. 

Powiedział, że być może będzie robiona modernizacja parkingu przy ośrodku zdrowia.   

 Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont powiedziała, że subwencja oświatowa będzie 

mniejsza, ale ogólnie subwencja będzie prawie na tym samym poziomie. Następnie 

przedstawiła proponowane zapisy do budżetu gminy na 2016 r. (załącznik Nr 19, 20, 21). 

 

 

Do p-ktu 19 

 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Sprawy bieżące. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest z nami  

Pan Andrzej Jurkiewicz, który będzie wykonywał dla naszej Gminy pewne dokumenty. 

Dodał, że głównie chodzi o Strategię Rozwoju Gminy, gdyż ten dokument stracił ważność  

i należy wykonać nowy.  

 Pan Andrzej Jurkiewicz powiedział, że chce podziękować za możliwość uczestnictwa 

w posiedzeniu i uważa, że jest to jak najbardziej celowe i potrzebne. Dodał, że jego firma ma 

duże doświadczenie w przygotowywaniu tego typu dokumentów, które wiążą się  
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z aplikowaniem o środki unijne. Powiedział, że głównym dokumentem jest Strategia Rozwoju 

Lokalnego Gminy i w związku z tym chciałby, aby radni, ale również sołtysi wypełnili 

ankietę, którą przygotowała jego firma. 

Pan Andrzej Jurkiewicz powiedział, że do dokumenty zostały już wpisane takie działania jak: 

- rozbudowa i modernizacja sieci drogowej; 

- rozwój otaczającej infrastruktury szkół (budowa kortu tenisowego, siłowni na zewnątrz); 

- odnawialne źródła energii i termomodernizacja budynków; 

- tworzenie miejsc pracy na obszarze wiejskim. 

Pan Andrzej powiedział, że jeżeli chodzi o rozwój oświaty i szkolnictwa, to jest  

m.in. możliwość rozwoju Internetu szerokopasmowego. Dodał, że były rozmowy odnośnie 

aktywizowania społeczeństwa poprzez istniejące już stowarzyszenia. Powiedział,  

że jest również możliwość pozyskania środków np. na gabinet rehabilitacyjny, czy na rozwój 

infrastruktury turystycznej. Dodał, że tematem zapomnianym jest również Marianka i budowa 

trasy narciarskiej. Stwierdził, że walory krajobrazowe są dużo lepsze niż te, które są  

na Szelmencie. Stwierdził, że jest dzisiaj po to na spotkaniu, żeby zebrać uwagi radnych  

m.in. przez tą ankietę. Dodał, że cze na jakieś sugestie, uwagi czy propozycje ze strony 

radnych, które będzie można ująć w strategii.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że lepiej jest wpisać  

do strategii więcej niż mniej.  

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski zapytał, czy kwestie wodociągowe są  

już rozwiązane.  

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że można jeszcze wpisać 

remont oczyszczalni ścieków. 

 Pan Andrzej Jurkiewicz powiedział, że z tego co już się dowiedział, to temat 

wiatraków jest już chyba zamknięty. Dodał, że w ramach okresowych programów będą też 

środki na tzw. rewitalizację. Stwierdził, że są robione takie plany i programy dla Gmin,  

aby była możliwość korzystania z wszelkich możliwych środków unijnych. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że rozmawiał już z Panem 

Andrzejem w tej sprawie i rozważana jest możliwość przygotowania przez niego  

4 dokumentów na korzystnych warunkach finansowych dla Gminy.  

 Pan Andrzej Jurkiewicz powiedział, że jego firma opracowuje dokumenty na miarę 

możliwości finansowych Gminy, bo ta może robić tylko to, na co ma środki. 

Powiedział, że zachęca do wypełnienia ankiety i zgłaszania pomysłów do strategii. 

 Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że fajnie iż jest możliwość pozyskania jakiś 

środków, ale jego zdaniem najważniejsze jest to, aby udało się przyciągnąć tu jakiegoś 

inwestora, aby stworzył miejsca pracy. 

 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko powiedział, że należy 

wykorzystywać walory lokalne. 

 Pan Andrzej Jurkiewicz powiedział, że można zastanowić się nad Marianką  

i nad jakimś ośrodkiem, który nie był  by gorszy od tych, które są w okolicy.  Dodał,  

że jest również kwestia ścieżek rowerowych, a co za tym idzie, punktów obsługi 

rowerzystów.  Stwierdził, że czeka na wszystkie uwagi i propozycje, które można zostawić u 

Wójta bądź Sekretarz Gminy. Dodał, że ma nadzieję, iż wszystkie propozycje dotrą do niego  

jak najszybciej. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że można promować Mariankę łącznie  

z Górą Rowelską. Dodał, że można np. zbudować kilka wież obserwacyjnych na ternie 

Gminy, gdyż jest kilka bardzo ciekawych punktów, z których jest bardzo ładny widok.  

Stwierdził, że to mogłoby uatrakcyjnić nasze teren. 
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 Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, czy środki  

na termomodernizację będą również dostępne dla prywatnych przedsięwzięć. 

 Pan Andrzej Jurkiewicz powiedział, że tak, ale po spełnieniu określonych warunków. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że Gmina wykona 

dokumentację żeby mieszkańcy nie mieli zamkniętej drogi do pozyskiwania środków.  

 Pan Andrzej Jurkiewicz podziękował za poświęcony czas i za dyskusję. Jeszcze  

raz podkreślił, że czeka na wypełnione ankiety i na wszelkie propozycje i sugestie  

do strategii, które można składać do niego za pośrednictwem Wójta Gminy. 

 Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że uważa iż to spotkanie nie zostało 

dobrze przygotowane, bo gdyby radni wiedzieli, że będą takie rozmowy, to mogliby się  

do tego przygotować i nie musieliby wymyślać teraz czegoś ad hoc. Stwierdził,  

że można było poinformować ich o takim spotkaniu. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że sprawy lokalnych grup 

działania są obecnie zamykane. Wyjaśnił, że wszyscy Wójtowie ustalili, że będą płacić równe 

stawki, ale również środki przydzielane gminom będą równe. Dodał, że będzie ok. 500 tys. zł 

na każdą gminę. Stwierdził, że do aplikowania ośrodki potrzebne są pewne dokumenty i część 

z nich przygotuje Pani Sekretarz za darmo, prawda. 

 Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska odpowiedziała, że tak. 

 Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że będą środki  

do pozyskania i Gmina będzie z nich korzystać. Dodał, że zakończyła się kontrola 

Regionalnej Izby Obrachunkowej i obecnie czekamy na zalecenia pokontrolne. Stwierdził,  

że większych uwag nie było, a jednym z głównych zastrzeżeń było umorzenie podatków.  

Dodał, że za to chciano go ukarać ale jakoś się z tego wybronił. 

Wójt powiedział, że jakiś czas temu otrzymał pytanie odnośnie zużycia wody.  

Dodał, że za miesiąc zużycie wychodzi 42 tys. m
3
 z czego, 2,8 tys. m

3 
to czyszczenie linii,  

płukanie 0,300 m
3 

, straty na linii to 1,7 tys. m
3
, a zużycie 36,9 tys. m

3
. Wójt powiedział,  

że jest również wykonawca na odśnieżanie dróg. Stwierdził, że do 30 tys. euro nie musi być 

ogłaszany przetarg i on skorzystał z takiego prawa. Wyjaśnił, że za odśnieżanie będzie 

odpowiadać firma KOPEX, a zaproponowane ceny są lekko niższe w stosunku  

do poprzedniego roku. 

Wójt Gminy złożył informację dotyczącą oświadczeń majątkowych składanych przez 

pracowników (załącznik Nr 22). 

 Radny Pan Tadeusz Łanczkowski powiedział, że w miejscowości Grzybina jest bardzo 

słabe ciśnienie wody. 

 

Do p-ktu 20 

 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu:  

Wolne wnioski.  

Radny Pan Tomasz Zamojski powiedział, że jego zdaniem radni powinni częściej 

spotykać się na posiedzeniach Komisji, np. raz w miesiącu, gdyż nie mają żadnych informacji 

na temat działań gminy. 

Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że człowiek w oczach wyborców 

wychodzi na niedoinformowanego. Dodał, że dobrym przykładem jest parking przy ośrodku 

zdrowia, ponieważ padła informacja, że będzie robiony, ale nikt nic więcej nie wie. Stwierdził 

że jak ktoś pyta się o pewne rzeczy, to radny nie jest w stanie nic powiedzieć  

i tak jest np. z tym, czemu autobus gminny jeździ do miejscowości Wiłkupie, Stankuny  

i Burniszki, a nie robi tego jak do tej pory autobus PKS. 
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Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jeździ nasz autobus,  

bo w ten sposób będzie taniej i uda się zaoszczędzić jakieś pieniądze. 

Radna Pani Teresa Kuźma zapytała co z lekarzem w Wiżajnach. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że rozmawiał z pewną 

Panią, która była tu przez jakiś czas i powiedziała mu, że pacjenci są strasznie rozpuszczenie  

i wszystkiego żądają. Dodał, że jeżeli jest coś nie tak, to należy pisać skargi na służbę zdrowia 

do Wójta i dopiero wtedy będzie mógł podjąć jakieś działania. 

Radny Pan Andrzej Łanczkowski powiedział, że on ma taką propozycję,  

aby doinwestować w sprzęt dla naszego ośrodka zdrowia bez względu na to, kto będzie 

świadczył te usługi medyczne, gdyż tu są nasi mieszkańcy i nowy sprzęt jest potrzebny,  

np. EKG. Stwierdził, że z tą Panią było już wiele problemów i nie ma co na nią liczyć,  

a doposażenie ośrodka jest w naszym interesie. 

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że są publiczne zakłady 

opieki zdrowotnej prowadzone np. przez gminy, może będzie trzeba iść w tym kierunku. 

 Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że dopełniając obowiązek art. 24h ust. 12 

ustawy o samorządzie gminnym chciałbym poinformować, że wszyscy Radni złożyli 

oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie, a wstępna analiza tych oświadczeń nie 

wykazała żadnych uchybień. Ze szczegółową analizą przesłaną przez Urząd Skarbowy,  

radni będą się mogli zapoznać w Urzędzie Gminy w pok. Nr 3. 

 

 Więcej wniosków nie zgłoszono 

 

Do p-ktu 21 
 

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zakończenie posiedzenia. Następnie podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu  

i zamknął obrady połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny. 

Godzina  13
25

. 

 

Protokołował: 

D. Sieraniewicz 

Przewodniczący posiedzenia 

 

/-/ Walenty Wałejko 

1.Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

         /-/ Andrzej Jacek Hołdyński 

 

 

 

2. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 
 

   /-/ Teresa Kuźma 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

 

           /-/ Andrzej Łanczkowski 


